
Protokół  Nr XVIII/2008 
z sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp.

odbytej w dniu 10 kwietnia 2008 roku
w godz. od 1630 do 1930

W sesji uczestniczyło 14 radnych (ustawowo 15 radnych) nieobecna radna 
Irena Rozwora– lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.
Ponadto w sesji uczestniczyli: Burmistrz Borku Wlkp. – Marian Jańczak, 
Sekretarz Gminy – Elżbieta Pawlak, Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska, 
kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski,  kierownicy 
jednostek podporządkowanych, dyrektorzy szkół radni powiatu gostyńskiego 
oraz sołtysi - lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Ad.1. Otwarcie obrad.
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek, który 

powitał wszystkich radnych oraz gości.
Następnie stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, 
przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Ad.2. Ustalenie porządku obrad.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Miejskiej.
4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu.
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza.
6. Zapytania i interpelacje radnych.

7. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:
a) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Borku Wlkp. 
b) udzielenia pomocy finansowej dla województwa wielkopolskiego,
c) objęcia udziałów Samorządowego Funduszu Poręczeń Kredytowych Spółka 

z o.o. w Gostyniu,
d) zmian budżetu i w budżecie,
e) zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Miejsko  –  Gminnego 

Ośrodka Kultury w Borku Wlkp.,
f) zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Biblioteki  Publicznej 

Miasta i Gminy Borek Wlkp.,
g) ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego na drogach gminnych, 
h)  wniesienia aportu do Spółki „Borecki Zakład Wodociągów i Kanalizacji 

Spółka z o.o.” z siedzibą w Karolewie,
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i) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków,

j) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Gminy Borek Wlkp. na lata 2007-2013,

8. Apel w sprawie trzymania psów na uwięzi.
9.Udzielenie odpowiedzi na zapytania radnych.
10.Wolne głosy i wnioski. 
11. Zakończenie.

Po przedstawieniu porządku obrad Przewodniczący Rady  stwierdził, że na 
posiedzeniach Komisji Rady zostały wprowadzone dodatkowe punkty, 
a mianowicie: 
k) zaciągnięcia zobowiązań o wartości przekraczającej granicę ustaloną 

w uchwale budżetowej na 2008 r. na zadaniu „Przebudowa ul. Jeżewskiej 
w Borku Wlkp.”,

l) przystąpienia Gminy Borek Wlkp. do Stowarzyszenia Lokalna Grupa 
Działania pn. „Wielkopolska z Wyobraźnią”.

Po czym zapytał, czy radni mają uwagi w związku z powyższym.
Nikt z radnych nie zgłosił zastrzeżeń do przedstawionego porządku obrad, 
wobec tego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.
Za przyjęciem przedstawionego porządku sesji głosowało 14 radnych, nikt nie 
wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.
W związku z powyższym porządek sesji został przyjęty do realizacji.

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady.

Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek stwierdził, że radni mieli 
możliwość zapoznania się z treścią protokołu przed sesją.
Następnie zapytał radnych czy zgłaszają uwagi do protokołu z XVII sesji.
Nie zgłoszono żadnych zastrzeżeń, w związku z czym prosił o przegłosowanie 
jego przyjęcia.
Za przyjęciem protokołu z XVII sesji Rady głosowało 14 radnych, nikt nie był 
przeciwny i nikt nie wstrzymał się od głosowania.

Ad.4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu.

Powyższe sprawozdanie złożył radny powiatu – Janusz Sikora.
Radny przedstawił następujące informacje:
1) w dniu 14.03.br w Gostyniu odbyły się targi edukacyjne,
2) utworzono Centrum Kształcenia na odległość (w Grabonogu),
3) Zespół „Borkowiacy” z Borku Wlkp. został nominowany do nagrody 

„Zasłużony dla Powiatu”,
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4) Zarząd Powiatu Gostyńskiego podjął uchwałę w sprawie przyznania nagród 
dla najlepszych uczni,

5) odbył się przetarg na windę dla DPS w Zimnowodzie,
6) wykonano dokumentacje na przebudowę drogi w Bruczkowie – realizacja 

VIII –IX br.,
7) realizacja chodnika w Wygodzie oraz w Zalesiu VIII- IX br.,
8) będzie realizowany drugi etap modernizacji szpitala w Gostyniu (parter, izba 

przyjęć, chirurgia dziecięca).

Uwag nie zgłoszono.

Ad.5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza.

Powyższe sprawozdanie złożył Burmistrz, stanowi ono załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu.
Po czym Przewodniczący Rady otwarł dyskusję w tym temacie. 
Radny Marek Gruszka zapytał kiedy będzie realizowana ujęta w WPI 
przebudowa drogi w Bruczkowie.
Burmistrz wyjaśnił, że w najbliższym czasie będzie ogłoszony przetarg na w/w 
zadanie.
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad.6. Zapytania i interpelacje radnych.

Nie wpłynęła żadna interpelacja.

Ad.7. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:

a) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Borku Wlkp. 

Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek poinformował, że 
sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok 2007 zostało doręczone 
radnym wraz z materiałami na sesję zgodnie ze Statutem Gminy Borek Wlkp. 
Dalej wyjaśnił, że powyższe sprawozdanie było przedmiotem obrad Komisji 
Rady.

Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Jan Wachowski przedstawił 
wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Borku Wlkp. z wykonania budżetu gminy za 2007 rok, który stanowi załącznik 
nr  4 do niniejszego protokołu.

Dalej Wiceprzewodniczący Rady Mieczysław Kowalski przedstawił uchwałę 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
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z dnia 26 marca 2008 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym w dniu 17 
marca 2008 r.  sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Borek Wlkp. za 2007 
rok, która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak przedstawił  uchwałę Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 26 marca 
2008 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej Borku Wlkp. w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Borku 
Wlkp. z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2007, która stanowi załącznik 
nr  6 do niniejszego protokołu.

W dalszej części Przewodniczący Rady zarządził dyskusję nad sprawozdaniem 
z wykonania budżetu Gminy Borek Wlkp. za 2007 rok. 

Mimo zachęceń do dyskusji przez Przewodniczącego Rady Miejskiej nikt 
z obecnych na sesji w tym temacie głosu nie zabrał wobec powyższego 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję nad w/w sprawozdaniem.

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Borku Wlkp.

Uwag nie zgłoszono. Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie projektu uchwały.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny 
i nikt nie wstrzymał się od głosowania. 
Uchwała Nr XVIII/119/2008 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 7
do niniejszego protokołu.
Następnie Przewodniczący Rady wraz Wiceprzewodniczącymi w imieniu Rady 
Miejskiej Borku Wlkp. pogratulowali Burmistrzowi absolutorium, podziękowali 
pracownikom Urzędu Miejskiego oraz kierownikom jednostek organizacyjnych 
Gminy za współpracę.
Burmistrz podziękował za udzielone  absolutorium. 

b) udzielenia pomocy finansowej dla województwa wielkopolskiego,

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w powyższej sprawie przedstawił 
Wiceprzewodniczący Rady Mieczysław Kowalski.
Po czym Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rady 
w tym temacie.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Andrzej Kubiak 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego - Róża Jędrosz  oraz 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Mieczysław 
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Dębowiak przedstawili pozytywną opinię Komisji do projektu powyższej 
uchwały.
Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania (nieobecni radni: Marek Rożek, Mieczysław 
Dębowiak, Marian Łuczak oraz Leszek Dajewski)
Uchwała Nr XVIII/ 120 /2008 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

c) objęcia  udziałów  Samorządowego  Funduszu  Poręczeń  Kredytowych 
Spółka z o.o. w Gostyniu,

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak przedstawił projekt 
uchwały w powyższej sprawie.
Po czym Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wraz z materiałami na sesje 
otrzymali projekt uchwały w w/w sprawie, po czym otwarł dyskusję.
Nikt głosu nie zabrał wobec powyższego Przewodniczący Rady poprosił 
o opinię Komisji Rady.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Andrzej Kubiak 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego - Róża Jędrosz  oraz 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Mieczysław 
Dębowiak przedstawili pozytywną opinię Komisji do projektu powyższej 
uchwały.
Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania (nieobecni radni j.w.)
Uchwała Nr XVIII/ 121 /2008 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

d) zmian budżetu i w budżecie

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący 
Rady Mieczysław Kowalski.
Po czym Przewodniczący Rady poprosił o opinię Komisji Rady.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Andrzej Kubiak 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego - Róża Jędrosz  oraz 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Mieczysław 
Dębowiak przedstawili pozytywną opinię Komisji do projektu powyższej 
uchwały.
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Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania (nieobecni radni: Marek Rożek, Leszek Dajewski 
oraz Mieczysław Dębowiak)
Uchwała Nr XVIII/ 122 /2008 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

e) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miejsko – Gminnego 
Ośrodka Kultury w Borku Wlkp.,

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący 
Rady Tomasz Szczepaniak.
Po czym Przewodniczący Rady poprosił o opinię Komisji Rady.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Andrzej Kubiak 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego - Róża Jędrosz  oraz 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Mieczysław 
Dębowiak przedstawili pozytywną opinię Komisji do projektu powyższej 
uchwały.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania (nieobecni radni j.w.)
Uchwała Nr XVIII/ 123 /2008 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

f) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej 
Miasta i Gminy Borek Wlkp.

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący 
Rady Mieczysław Kowalski.
Następnie Przewodniczący Rady poprosił o opinię Komisji Rady.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Andrzej Kubiak 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego - Róża Jędrosz  oraz 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Mieczysław 
Dębowiak przedstawili pozytywną opinię Komisji do projektu powyższej 
uchwały.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania (nieobecni radni j.w.)
Uchwała Nr XVIII/ 124 /2008 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.
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g) ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego na drogach gminnych

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący 
Rady Tomasz Szczepaniak.

Po czym Przewodniczący Rady poprosił o opinię Komisji Rady.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Andrzej Kubiak 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego - Róża Jędrosz  oraz 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Mieczysław 
Dębowiak przedstawili pozytywną opinię Komisji do projektu powyższej 
uchwały.
Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania (nieobecni radni j.w.)
Uchwała Nr XVIII/ 125 /2008 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

h) wniesienia aportu do Spółki „Borecki Zakład Wodociągów i Kanalizacji 
Spółka z o.o.” z siedzibą w Karolewie

Wiceprzewodniczący Rady Mieczysław Kowalski przedstawił projekt 
uchwały w powyższej sprawie.
Następnie Przewodniczący Rady poprosił o opinię Komisji Rady.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Andrzej Kubiak 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego - Róża Jędrosz  oraz 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Mieczysław 
Dębowiak przedstawili pozytywną opinię Komisji do projektu powyższej 
uchwały.
Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania (nieobecni radni j.w.)
Uchwała Nr XVIII/ 126 /2008 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

i) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący 
Rady Tomasz Szczepaniak.
Po czym Przewodniczący Rady poprosił o opinię Komisji Rady.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Andrzej Kubiak 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego - Róża Jędrosz  stwierdzili, że 
Komisje udzielają opinii pozytywniej jednak nie została ona udzielona 
jednogłośnie.
Następnie Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – 
Mieczysław Dębowiak poinformował, że członkowie Komisji wydali 
pozytywną opinię do projektu powyższej uchwały.

Po czym Przewodniczący Rady stwierdził, że cena wody na terenie gminy 
Borek Wlkp. jest jedną z najniższych w stosunku do cen w ościennych gminach.
Dodał, że rosnące koszty tj. rosnąca energia elektryczna wiążą się 
z podwyżkami cen wody. Na cenę wody ma także wpływ nacisk SANEPIDU na 
wykonywanie szeregu badań w związku z zagrożeniem bakteriologicznym.
Ponadto apelował do Burmistrza o zobowiązanie prezesa Zakładu Wodociągowo 
Kanalizacyjnego Spółka z o.o. w Karolewie do udziału w sesjach Rady 
Miejskiej.

Uwag nie zgłoszono.
Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 2 radnych wstrzymało się od 
głosowania, nikt nie był przeciwny (nieobecni radni j.w.)
Uchwała Nr XVIII/ 127 /2008 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

j) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniego  Planu 
Inwestycyjnego Gminy Borek Wlkp. na lata 2007-2013.

Wiceprzewodniczący Rady Mieczysław Kowalski przedstawił projekt 
uchwały w powyższej sprawie.
Następnie Przewodniczący Rady poprosił o opinię Komisji Rady.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Andrzej Kubiak 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego - Róża Jędrosz  oraz 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Mieczysław 
Dębowiak przedstawili pozytywną opinię Komisji do projektu powyższej 
uchwały.

Kierownik Referatu ds. Ochrony Środowiska UM – Mirosław Twardowski 
dodał, że  do drogi gminnej w Bruczkowie Gmina dołożyła 247 tys. zł, aby tę 
drogę można było wykonać ze środków własnych. Kolejna zmiana dotyczyła 
drogi w Maksymilianowie, planowane było 680 tys. zł , jednak po wykonaniu 
kosztorysu powykonawczego okazało się, że wartość tego zadania wynosi 320 
tys. zł. Następnie wyjaśnił, że w kolumnie nr 9 została zwiększona wartość 
projektu o 20 tys. zł, jest to kwota potrzeba do opracowania  kolejnego etapu 

8



projektu przebudowy drogi wojewódzkiej w Borku Wlkp. od ul. Koźmińskiej 
-od pałacu w Karolewie do strażnicy OSP. Następna zmiana dotyczyła 
przebudowy ul. Jeżewskiej prowadzącej do zakładu BIOPAL. W pozycji Nr 19 
wcześniej były dwa zadania: rozbudowa Ratusza, a drugie zagospodarowanie 
terenu wokół Ratusza i zmiana dotyczyły. Opracowano jeden projekt na obydwa 
zadania. Kwota 4.660 tys. zł na zadanie np. „Rozbudowa Ratusza i 
zagospodarowania terenu wokół Ratusza” została uwzględniona do realizacji  po 
2010 roku

Uwag w tym temacie nie zgłoszono.
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania (nieobecni radni j.w.)
Uchwała Nr XVIII/ 128 /2008 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

k) zaciągnięcia  zobowiązań o  wartości  przekraczającej  granicę  ustaloną  
w  uchwale  budżetowej  na  2008  r.  na  zadaniu  „Przebudowa  ul. 
Jeżewskiej w Borku Wlkp.”

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący 
Rady Tomasz Szczepaniak.
Przewodniczący Rady stwierdził, że w związku z tym, że nie wszystkie Komisje 
Rady miały możliwość zapoznania się z projektem uchwały prosił o jej 
omówienie.
Burmistrz poinformował, że jest to droga nie tylko do BIOPAL, lecz także dla 
mieszkańców bloku SKR w Borku Wlkp.
Następnie radny Jan Wachowski zapytał, czy jest przewidziany chodnik przy tej 
drodze.
Burmistrz chodnik będzie budowany od strony PZZ szer. 1,5 m.
Uwag w tym temacie nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady 
zarządził głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania (nieobecni radni j.w.)
Uchwała Nr XVIII/ 129 /2008 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.

l) przystąpienia Gminy Borek Wlkp.  do Stowarzyszenia Lokalna Grupa 
Działania pn. „Wielkopolska z Wyobraźnią”.

Projekt  uchwały  w  w/w  sprawie  przedstawił  Wiceprzewodniczący  Rady 
Mieczysław Kowalski.
Następnie Sekretarz Gminy poinformowała, że inicjatorem stowarzyszenia jest 
Gmina Borek Wlkp.
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Przystąpienie do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania pn. ,,Wielkopolska 
z Wyobraźnią’’ pozwoli gminie na realizację zadań programu LIDER. Jest to 
Program Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 2013. W Programie tym 
będą mogły uczestniczyć tylko gminy należące do Lokalnych Grup Działania.
Lokalna Grupa Działania to partnerstwo trójsektorowe składające się 
z przedstawicieli sektora publicznego, gospodarczego i społecznego.
Celem programu LIDER jest poprawa jakości życia na obszarach wiejskich 
m.in. poprzez wzrost aktywności lokalnej społeczności oraz stymulowanie 
powstawania nowych miejsc pracy. Lokalna Grupa Działania wybiera do 
realizacji projekty w ramach przyznanych środków finansowych zgodnie 
z Lokalną Strategią Rozwoju. Zakres pomocy obejmuje takie działania jak:
,,Różnicowanie kierunku działalności  nierolniczej’’ 
,, Tworzenie i rozwój mikroprzedsiębiorstw’’
,, Odnowa i rozwój wsi’’ np. boiska sportowe
Ponadto Sekretarz Gminy stwierdziła, że stowarzyszenie zaczęło się tworzyć od 
ubiegłego roku, na dzień dzisiejszy jest wybrany zarząd stowarzyszenia, gdzie 
każda gmina przedstawiła swoich kandydatów. Z terenu naszej gminy w skład 
zarządu wchodzą: Jolanta Majchrzak – jako wiceprezes, Tomasz Marszałek – 
reprezentant organizacji społecznych oraz Adam Chojnacki jako przedstawiciel 
przedsiębiorców. 

Radna Róża Jędrosz zapytała, czy lista osób które mogą wstępować do LIDERA 
jest już zamknięta i kto może się jeszcze zapisać.

Sekretarz Gminy poinformowała, że lista osób nie jest zamknięta, miała to być 
grupa z gminy ok. 20 osób, która  reprezentuje trzy sektory. Jednak składanie 
projektów może realizowane tylko wówczas, kiedy będzie to zgodne ze lokalną 
strategią działania i zatwierdzone przez zarząd i radę.

Innych uwag brak.

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania (nieobecni radni j.w.)
Uchwała Nr XVIII/ 130 /2008 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.

Ad.8. Apel w sprawie trzymania psów na uwięzi.

Powyższy apel  wraz z uzasadnieniem przedstawił  Wiceprzewodniczący 
Rady – Tomasz Szczepaniak.
Uwag nie zgłoszono.
Za przyjęciem apelu głosowało 11 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania (nieobecni radni j.w.)
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Uchwała Nr XVIII/ 2 /2008 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.

Ad. 9. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.

Nie wpłynęła żadna interpelacja.

Ad. 10. Wolne głosy i wnioski.

Radny – Marek Gruszka zwrócił uwagę, że mieszkańcy wsi Bruczków 
skarżą się na odór, który jest przy składowanym oborniku  przez Zakład Rolny 
Karolew.
Radny Tadeusz Jańczak dodał, że problem ten jest już od miesiąca listopada 
ubiegłego roku.
Po czym Przewodniczący Rady wnioskował o rozeznanie sprawy.

Następnie głos zabrał mieszkaniec Bruczkowa – Roman Szymczak, który 
zwrócił uwagę na: 
1) katastroficzny stan dróg gminnych,
2) zapytał, czy Rada Miejska podejmie uchwałę w sprawie pomocy w nabyciu 
samochodów terenowych dla mieszkańców gminy,
3) w dniu 14 marca br. odbyło się zebranie wiejskie w Bruczkowie, mimo 
zaproszenia ani Burmistrz, ani pracownicy Urzędu Miejskiego w Borku Wlkp. 
nie wzięli w nim udziału, udział wziął tylko Wicestarosta Janusz Sikora,
4) ogołocenie drzew w Głogininie, wnioskował o zainteresowanie się drogą 
Borek Wlkp. – Bruczków, gdzie jest bardzo dużo grubych, suchych gałęzi do 
obcięcia,
5) zwrócił uwagę na fakt, że poprzedni Burmistrz  zajmował się tylko Zalesiem, 
natomiast obecny Jeżewem, a są wioski, które brną w błocie,
6) proponował zorganizowanie sesji wyjazdowej celem stwierdzenia stanu 
rzeczywistego gminy,
7) zwrócił uwagę na brak odpowiedzi na pismo złożone za pośrednictwem 
Spółdzielni Mleczarskiej w Gostyniu w kwietniu 2007 r. w sprawie 
modernizacji drogi Bruczków Huby.
Burmistrz stwierdził, że o zebraniu w Bruczkowie został poinformowany 
o godz. 15.00 w tym samym dniu, w którym ono było zaplanowane, natomiast 
do pozostałych zarzutów nie widzi potrzeby ustosunkowania się, ponieważ 
realizacja inwestycji w Gminie nie zależy tylko od Burmistrza.
 
Po czym Przewodniczący Rady wyjaśnił, że na zapytania dotyczące gminy 
zostanie udzielona odpowiedź. Ponadto stwierdził, że wypowiedź mieszkańca 
Bruczkowa jest to gra wyborcza. 
Dodał także, że Rada podjęła decyzję, że kolejność inwestycji na terenie gminy 
będzie zgodnie z uchwałą budżetową. Do tej pory priorytetem była oświata – 
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kształcenie dzieci, obecnie dla Rady i Burmistrza ważnym zadaniem są drogi. 
Przewodniczący Rady proponował przeanalizowanie budżetu gminy oraz ilości 
pozyskiwanych środków pozabudżetowych na zadania związane z realizacją 
budżetu. Dodał także, że w każdym sołectwie, w każdej kadencji powstają 
mniejsze lub większe inwestycje. Przewodniczący Rady stwierdził, że 
inwestycje w Jeżewie były wykonywane za środki pozyskane z Agencji 
Własności Rolnej Skarbu Państwa. Ponadto proponował startowanie 
w wyborach do Rady Miejskiej.

Radny Andrzej Kubiak stwierdził, że najlepszym odzwierciedleniem 
wykonanych inwestycji są „liczby”, po czym proponował porównanie wartości 
wykonanych inwestycji w Zalesiu z innymi miejscowościami na terenie gminy 
Borek Wlkp.

Obecny radny – Leszek Dajewski.

Następnie radny Andrzej Kubiak podkreślił, że Rada Miejska stara się aby 
w miarę możliwości w każdej miejscowości na terenie gminy wykonywać 
potrzebne inwestycje. Radny dodał także, że w obecnym czasie modernizacja 
dróg gminnych jest zadaniem priorytetowym.

Przewodniczący Rady stwierdził, że sukcesem Rady jest każde wykonane 
zadanie. Poinformował, że budowa drogi w Maksymilianowie jest dużym 
sukcesem dla władz Gminy, po czym dodał, że Rada Miejska będzie pamiętać 
o konieczności budowie drogi w Bruczkowie.

W dalszej części głos zabrał Wicestarosta – Janusz Sikora, który wyjaśnił, że 
samorządy wykonują swoje zadania w miarę swoich możliwości finansowych. 
Dodał, że w Bruczkowie jest planowana modernizacja drogi, co będzie 
początkiem wykonywanych zadań w tej miejscowości. Następnie Wicestarosta 
stwierdził, że droga Borek Wlkp. – Bruczków jest droga powiatową, a powiat 
nie ma środków finansowych na obcinanie konarów drzew przy tej drodze. 
Proponował skierowanie pisma do Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu 
o wyrażenie zgody na obcięcie suchych konarów drzew i wykonanie tego 
zadania we własnym zakresie.

Mieszkaniec Bruczkowa – Roman Szymczak stwierdził, że sama zgoda powiatu 
na obcięcie suchych drzew nie wystarczy, ponieważ problemem są niezbędne 
urządzenia (np. wysiennik) ponieważ należy obciąć konary rosnące wysoko.

Następnie Przewodniczący Rady podkreślił, że Rada Miejska w Borku Wlkp. 
pracuje dla dobra lokalnej społeczności, w Radzie „panuje zgoda polityczna” 
i wiele zadań jest realizowanych. Dla przykładu Przewodniczący Rady podał 
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wybudowaną obwodnicę Borku Wlkp., gdzie przy takiej inwestycji inne gminy 
maja wiele problemów.

Radna Róża Jędrosz w imieniu pracowników Miejsko Gminnego Ośrodka 
Kultury w Borku Wlkp., sołtysów oraz Rady Miejskiej złożyła gratulacje 
sołtysowi wsi Skoków – Władysławowi Szymczakowi z okazji 50 – lecia 
pożycia małżeńskiego.

Sołtys wsi Władysław Szymczak zapytał czy ale w sprawie trzymania psów na 
uwięzi będzie podany do publicznej wiadomości.

Przewodniczący Rady stwierdził, że zwróci się do Burmistrza o wyznaczenie 
pracownika lub przez sołtysów celem dostarczenia apelu do każdej posesji za 
potwierdzeniem odbioru. Dodał także, że na najbliższej sesji Rady będzie 
poruszony temat porządku i bezpieczeństwa publicznego.

Ad.11. Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem  porządku obrad oraz brakiem innych głosów 
Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek zakończył XVIII sesję Rady 
Miejskiej Borku Wlkp. 

Protokołowała Przewodniczący Rady

Wiesława Wójcik Roman Kręciołek
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